



3月1日起，恢復非本國籍人士入境條件及桃園機場轉機作業

發佈日期：2021-02-24

中央流行疫情指揮中心今(24)日表示，考量國際COVID-19疫情、國內防疫量能，及商務經貿交流等需求，自今(2021)年3月1日零時起(啟程地時間)，恢復非本國籍人士入境條件及桃園機場轉機作業，相關規定如下：

(一)非本國籍人士須符合下列條件，始得入境：

- 1.持有效居留證之非本國籍人士(含外籍、港澳及大陸人士)均得入境。
- 2.無居留證之外籍人士：除觀光、一般社會訪問以外，得向外交部駐外館處申請特別入境許可。
- 3.陸港澳人士：

(1)中國大陸人士：持有居留證、人道考量及緊急協處(如奔喪、探視重病親屬等)、國人之陸籍配偶及未成年子女、在臺居留外來人口之陸籍配偶及未成年子女(隨行團聚)、經教育部許可之學生、經衛福部許可之國際醫療人員、專案許可。

(2)港澳人士：持有居留證、人道考量及緊急協處(如奔喪、探視重病親屬等)、國人之港澳籍配偶及未成年子女、商務履約、跨國企業內部調動、經教育部許可之學生、經衛福部許可之國際醫療人員、專案許可。

(二)恢復交通部所提的桃園機場開放轉機方案，旅客須搭乘同一航空集團的營運航班，且限制轉機停留時間在8小時以內；轉機旅客機上座位區隔、下機後動線分流、飲食及購物等由專人全程監護下提供服務，如有航班延遲或旅客健康狀況異常情形，也都有擬妥應變計畫。

指揮中心指出，為確保國內防疫安全，將持續實施邊境風險嚴管，非本國籍人士搭機入境臺灣，或需經我國機場轉機者，均應出示「表定航班時間(Flight schedule time)前3日內COVID-19核酸檢驗陰性報告」後搭機來臺；入境臺灣旅客應事前安排檢疫居所(防疫旅宿或1人1戶居家檢疫)，且須於「入境檢疫系統」完成線上健康申報並切結符合相關規定。入境檢疫措施將視疫情及執行狀況，適時滾動調整。

Starting March 1, Taiwan to restore special conditions for non-R.O.C. nationals to enter Taiwan and protective measures for transit passengers to follow at Taoyuan International Airport

PublishTime : 2021-02-24

On February 24, the Central Epidemic Command Center (CECC) announced that the special conditions for non-R.O.C. nationals to enter Taiwan and the protective measures for non-R.O.C. nationals transiting in the country to follow at Taoyuan International Airport would be restored starting from 00:00 am on March 1 (local time at the flight origin). Related details are listed below.

A. Non-R.O.C. nationals meeting the following criteria may enter Taiwan:

a. All non-R.O.C. foreign nationals (foreign nationals and people from Hong Kong, Macao, and Mainland China included) who hold a valid Alien Resident Certificate (ARC) are allowed entry.

b. Foreign nationals who doesn't hold an ARC may apply to enter Taiwan for reasons other than tourism and regular social visits.

c. People from Mainland China, Hong Kong and Macao:

1. People from Mainland China: they may apply to enter Taiwan if they hold an ARC; for humanitarian reasons or emergency situations (e.g. attending a funeral or visiting an ill relative); when they are the spouse or the underage child of an R.O.C. national; when they are the Mainland Chinese spouse or underage children of a foreign national residing in Taiwan (accompanying the foreign national); when they are students who have received approval from the Ministry of Education; when they are international health professions who have received approval from the Ministry of Health and Welfare; or when they are persons allowed entry under special programs.

2. Hong Kong and Macao residents: they may apply to enter Taiwan if they hold an ARC; for humanitarian reasons or emergency situations (e.g. attending a funeral or visiting a severely ill relative); when they are the Hong Kong and Macao spouse or underage child of an R.O.C. national; to fulfill contractual obligations; as part of internal transfers within multinational enterprises; when they are students who have received approval from the Ministry of Education; when they are international health professions who have received approval from the Ministry of Health and Welfare; or when they are persons allowed entry under special programs. B. Transits will be allowed at the Taoyuan International Airport, but passengers transiting in Taiwan shall abide by the disease prevention measures set forth by the Ministry of Transportation and Communication (MOTC). Transit passengers must arrive in and leave Taiwan on flights operated by the same airline group, and their stopover time may not exceed eight hours. Other related protocols concerning seating arrangements and flow routes of transit passengers must also be followed.

Non-R.O.C. nationals who wish to enter Taiwan on a flight or transit in Taiwan must present a certificate of a negative COVID-19 RT-PCR test result issued within three days prior to the flight schedule time before boarding the flight to Taiwan; those who enter Taiwan shall arrange quarantine accommodation (a quarantine hotel or a residence pursuant to the one person per residence rule) before visiting the country. Such travelers must also complete the online health declaration on the Quarantine System for Entry and make relevant affidavits to meet related requirements. Entry restrictions and quarantine measures will be adjusted on a rolling basis depending on the status of the pandemic and effectiveness of those measures.